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        ΑΔΑ: 9ΨΠΒΩΗ3-1ΗΦ  

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ      Αριθμ. πρωτ.: 8233/24-04-2019 

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ       

ΔΗΜΟΣ ΧΑΪΔΑΡΙΟΥ     
ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ  

Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

 
Από το πρακτικό της  10ης/2019  Τακτικής  συνεδριάσεως του Δημοτικού Συμβουλίου. 

 

 Αρ. αποφάσεως : 95 
 

 ΘΕΜΑ: Λήψη Απόφασης Δ.Σ. περί του αιτήματος της επιστροφής των τεσσάρων (4) ιστορικών Σιντριβανιών του 

Πύργου «Παλατάκι» 

 

Στο Χαϊδάρι και στο Δημοτικό Κατάστημα σήμερα την  23
η
 του μήνα  Απριλίου  του έτους 2019  ημέρα της εβδομάδας  

Μ. Τρίτη  και ώρα 20:30 συνήλθε σε  τακτική  συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο κατόπιν της με αριθ. πρωτ   
7909/19-04-2019, του Δήμου εγγράφου προσκλήσεως του Προέδρου  που επιδόθηκε σε κάθε μέλος στις  19-04-2019 

και στον κ.  Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 67 παρ. 5  του Ν. 3852/ 2010 και δημοσιεύτηκε στο Δημοτικό Κατάστημα. 

 
Αφού διαπιστώθηκε ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, δεδομένου ότι επί συνόλου τριάντα τριών (33) μελών βρέθηκαν 

παρόντα  είκοσι έξι  (26) ήτοι: 

Π α ρ ό ν τ ε ς 

1 Β. Παντελάρος  10. Σ. Χατζηστεργίου  19. Ε. Τροχίδης   28.Η. Δρούλιας   

2 Ν. Καραγιάννης  11. Μ. Χουδελούδης   20. Α. Μποζίκας Απών 29. Α. Γκανά –Ρηγάκη   

3. Ν. Δαουάχερ   12. Λ. Βουλγαρίδης 21. Ε. Λυμπουσάκη-

Γεωργιάδη  Απούσα 

30. Φ. Θεοδωρακόπουλος  

Απών 

4. Κ. Σταθάς  Απών 13. Μ. Δημουλά    22. Ε. Τοκατλίδη   31. Ι. Κέντρης   

5. Η. Βαρυτιμιάδης   14. Γ. Ζέρβα       23. Ε. Ντηνιακός   32. Κ. Ασπρογέρακας   

6. Ε. Θερμού    15. Π. Κουβαράς  Απών 24. Δ. Τσατσαμπάς   33. Κ. Φουρλής  Απών 

7. Κ.Βορέας        16. Α. Παναγοπούλου-

Γεωργοπούλου   

25.Β. Καρατζαφέρης   

8. Π. Μοσχονάς Απών 17 Κ. Τσουκνίδας  26. Θ.Σπηλιόπουλος   

9. Ι. Ζώτος   18. Δ. Θεοδώρου    27.Α. Σκαμπά    

Ο Δήμαρχος  συμμετείχε στην συνεδρίαση. 

 

Ο  κ. Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου, ύστερα από  τη διαπίστωση της απαρτίας, κήρυξε την έναρξη της 
συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου. 

 

Μεταβολές:  
1.Πριν τη συζήτηση των θεμάτων ο κ. Πρόεδρος εισηγήθηκε για την εκτός ημερησίας διάταξης συζήτηση των  εξής 

θεμάτων  ως κατεπείγοντα: 1. Εισήγηση στο Δημοτικό Συμβούλιο για Τροποποίηση Σχεδίου στο Ο.Τ. 132 (αναγνώριση 

οδού στην οδό Σπάρτης αρ.50α).2. Έγκριση παράτασης της μίσθωσης ακινήτου στέγασης του Βρεφικού τμήματος  6
ου

 

Βρεφονηπιακού Σταθμού του Δήμου Χαϊδαρίου Ιδιοκτησίας της εταιρίας    «GNA ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ ΑΕ» 3. Έγκριση 

παράτασης μίσθωσης ακινήτου στέγασης του 5
ου

  Βρεφονηπιακού  Σταθμού του Δήμου Χαϊδαρίου Ιδιοκτησίας της Γαλάνη 

Μαρίας-Ελευθερίας» 4. Έγκριση τροποποίησης φυσικού αντικειμένου σύμβασης, πριν την λήξη της, που αφορά το έργο: 

''Προμήθεια και εγκατάσταση νέου εξοπλισμού για το υφιστάμενο ευρυζωνικό ασύρματο δίκτυο Wi-Fi  Δήμου Χαϊδαρίου'' 

Το Δημοτικό Συμβούλιο- ομόφωνα -εγκρίνει την ένταξη των  θεμάτων, τα  οποία  και θα αποτελέσουν το 14
ο
 , 15

ο
, 16

ο
  & 

17
ο
 θέμα της ημερησίας διάταξης (Ν. 3852/2010 άρθρο 67 παρ.7). 

Αποχωρήσεις:  

Ο Δημοτικός Σύμβουλος  κ. Ι.. Κέντρης  αποχώρησε από τη συνεδρίαση πριν την ψήφιση  του 1
ου

 θέματος.  
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Ο κ. Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου, εισηγούμενος το 2
ο
 θέμα της ημερησίας διάταξης, έθεσε υπόψη του Σώματος 

την εισήγηση ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΟΥ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΥ-ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗΣ  ΔΙΑΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ & ΔΙΚΤΥΩΝ στην οποία 

αναφέρονται τα εξής:   

Θέτουμε υπόψη του Προέδρου και των μελών του Δ.Σ.  τα εξής: 

1)     Την υπ’ αριθμ. 09/2019 (ΑΔΑ:ΨΚΤΝΩΗ3-ΔΘΑ)  Απόφαση Δ.Σ. Χαϊδαρίου,  με θέμα:  «Συζήτηση και λήψη 

απόφασης για τη δημιουργία Λαογραφικού Μουσείου στο κτίριο Νικολάου Γύζη», στην οποία μεταξύ άλλων, 

στην εισηγητική του ομιλία, αναφέρονται από τον κο Δήμαρχο τα εξής:   «….χωροθετούμε το λαογραφικό μουσείο 

στο κτήριο Γύζη και το μουσείο της Εθνικής Αντίστασης στο Ιστορικό, ώστε ο χώρος Παλατάκι, Ιστορικό και το κτήριο 

Γύζη να έχουνε μια ενότητα πολιτισμού και μνήμης. Μία ενότητα που πιστεύουμε ότι μπορεί να συμπληρωθεί 

και με τα στοιχεία που λείπουνε, δηλαδή με κάποια από τα σιντριβάνια που κάνουμε προσπάθειες αυτή τη 

στιγμή να βρεθούν και με κάποιο τρόπο, έστω κάποια απ’ αυτά να επιστρέψουνε, τα οποία δυστυχώς 

πωλήθηκαν το ’63. Και να είμαστε, πραγματικά στην ευχάριστη θέση όλο αυτό το κομμάτι που είναι στην καρδιά της 

πόλης να αποκτήσει και ζωή αλλά κυρίως πολύ μεγάλο ενδιαφέρον για όλο τον κόσμο, όχι μόνο της πόλης μας αλλά 

και γενικότερα……...»΄ 

2)     Σύντομο Ιστορικό Υπόθεσης 

-       «Το 1963, επί Δημαρχίας Άγγελου Τσουκαλά, αγοράστηκαν από τον Δήμο Αθηναίων τέσσερα μαρμάρινα 

σιντριβάνια, από τον τότε ιδιοκτήτη - κληρονόμο του Κτήματος πέριξ του Πύργου «Παλατάκι»,  Ιωάννη Αντωνίου Παληό. 

Ένα από τα τέσσερα σιντριβάνια ο Δήμος Αθηναίων το είχε τοποθετήσει στον Άγιο Θωμά" (Πηγή: Άρθρο Ι. 

Ιγγλέση, http://xaidarisimera.blogspot.gr/2013/07/blog-post_8180.html) 

-       Στις 20-06-2017, η υπηρεσία μας,  στα πλαίσια έρευνας νέου υλικού, για την υλοποίηση επιχορηγούμενου έργου 

από τη ΓΓΝΓ με τίτλο: "Δημιουργία Ιστορικού Λευκώματος της Πόλης του Χαϊδαρίου", απεύθυνε ειδική πρόσκληση, προς 

την Προϊσταμένη του Τμήματος Δημοτικού & Ιστορικού Αρχείου,  του Δήμου Αθηναίων,  κα Αντωνοπούλου Γ.,  κατόπιν 

συνεννόησης με τον Αντιδήμαρχο Νεολαίας, Αθλητικών & Πολιτιστικών Υπηρεσιών του Δήμου μας,  κο 

Καραγιάννη,  στην οποία μεταξύ άλλων αναφέρονταν:   «….θα ήταν τιμή για μας να προβείτε σε συγγραφή άρθρου, 

σχετικό με την ιστορία των σιντριβανιών του Πύργου "Παλατάκι Χαϊδαρίου" συνδράμοντας έτσι τα μέγιστα, 

στην εξέλιξη της έρευνας και την παρουσίαση νέων στοιχείων για το εν θέματι αντικείμενο. Το άρθρο σας θα 

ενταχθεί ως χωριστό κεφάλαιο  στο - υπό εκπόνηση- Ιστορικό Λεύκωμα Χαϊδαρίου (έργο επιχορηγούμενο από 

την ΓΓΝΓ), ευελπιστούμε δε, ότι θα συνδράμει τα μέγιστα στην εξέλιξη της έρευνας για το εν θέματι αντικείμενο 

και την παρουσίαση νέων στοιχείων, τα οποία ομολογουμένως, αναμένουμε με ιδιαίτερο 

ενδιαφέρον. Επιπρόσθετα, θεωρούμε ότι θα είχε ιδιαίτερη ιστορική αξία, η έκθεση στο Ιστορικό 

Λεύκωμα  (πιθανόν υπό τη μορφή Παραρτήματος), του σώματος του κειμένου της  Απόφασης του Δημοτικού 

Συμβουλίου για την αγορά των εν λόγω σιντριβανιών…» 

-       Στις 26-06-2017 η κα Αντωνοπούλου,  απεδέχθη την πρόσκληση αποστέλλοντας απάντηση μέσω email, στην οποία 

μεταξύ άλλων αναφέρονταν τα εξής:  “…Σας ευχαριστώ για την πρόσκληση για συγγραφή άρθρου σχετικά με την 

ιστορία των τεσσάρων (4) σιντριβανιών με γλυπτές διακοσμήσεις, που βρίσκονταν κατά το παρελθόν στον 

αύλειο χώρο του Πύργου "Παλατάκι Χαϊδαρίου".  Με χαρά, θα συνδράμω στην έκδοση του Ιστορικού 

λευκώματος και συγχαίρω εσάς, τη δημοτική αρχή και τους συντελεστές αυτής της σημαντικής πρωτοβουλίας 

για την ανάδειξη της ιστορικής μνήμης.  Φυσικά, το άρθρο θα εμπλουτιστεί με φωτογραφικό υλικό, αποφάσεις 

και συμβόλαια που αφορούν την πώληση, τοποθέτηση, ακόμα και τη συντήρηση των εν λόγω σιντριβανιών…». 

3)     Ιστορικό αιτημάτων  διεκδικήσεων της επιστροφής των σιντριβανιών του Πύργου «Παλατάκι» στο 

φυσικό τους χώρο 

http://xaidarisimera.blogspot.gr/2013/07/blog-post_8180.html
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-       Επί του θέματος  της επιστροφής των σιντριβανιών του Πύργου «Παλατάκι» στο φυσικό τους χώρο, έχουν 

αποσταλεί οι κάτωθι επιστολές :   

α)     επί Δημαρχίας Κ. Σπηλιόπουλου τρείς (3) συνολικά επιστολές:   η πρώτη τo 1995,  απευθυνόμενη προς 

τον τότε Δήμαρχο Αθηναίων, κο Δημήτριο Αβραμόπουλο, με αριθμ. πρωτ.:  13139 /12-9-1995,  στην οποία 

γίνεται αναφορά για δύο (2) σιντριβάνια «ιδιαίτερης αξίας και σημασίας καθώς θα ολοκληρωθεί η 

προσπάθεια αποκατάστασης του Πύργου στην αρχική του μορφή....» & «…στον διακαή πόθο των 

κατοίκων του Δήμου μας, για επάνοδο στον φυσικό τους χώρο των αρχιτεκτονικών στοιχείων που 

κοσμούσαν τον Πύργο και τον Περιβάλλοντα Χώρο με τα οποία άλλωστε έχουν ισχυρούς 

δεσμούς…»,    καθώς και δύο (2) ακόμη επιστολές με αριθμ. πρωτ. 11939/21-8-1998 απευθυνόμενες 

εκ νέου στον τότε Δήμαρχο Αθηναίων, κο Αβραμόπουλο και τον  Αντιδήμαρχο Αθηναίων, κο 

Μοσχονά, επανερχόμενες στο θέμα επιστροφής των συντριβανίων 

β)    επί Δημαρχίας Κ. Σπηλιόπουλου, μία (1) ακόμη επιστολή στις 3-6-1998, από τον Βουλευτή Β’ Αθηνών, 

κο Θόδωρο Κατσανέβα, απευθυνόμενη επίσης,  προς τον τότε Δήμαρχο Αθηναίων,  κο Δημήτριο 

Αβραμόπουλο και συνηγορώντας «υπέρ του ευλόγου και δικαίου αιτήματος του Δημάρχου Χαϊδαρίου» 

αναφερόμενος στο θέμα επιστροφής των ιστορικών μνημείων ως «συναισθηματικής και ιστορικής αξίας 

θέμα» 

γ)     επί Δημαρχίας  Δ. Μαραβέλια, μία (1) ακόμη επιστολή, με αριθμό πρωτοκόλλου: οικ. 23707/09-07-2008 

απευθυνόμενη προς τον τότε Δήμαρχο Αθηναίων,  κο Νικήτα Κακλαμάνη.  στην οποία μεταξύ άλλων, 

αναφέρονται το εξής: «….Τέσσερα μαρμάρινα σιντριβάνια που αποτελούσαν βασικά προσαρτήματα και 

χαρακτηριστικά γνωρίσματα του Πύργου, τρία εκ των οποίων εντοπίστηκαν… καθιστούν ουσιαστικά ημιτελή 

τη διαχρονική προσπάθεια του Δήμου Χαϊδαρίου για την άρτια και ολοκληρωμένη αποκατάσταση του 

Ιστορικού Πύργου…» 

4)     Σημερινή κατάσταση  

 

Μετά την ολοκλήρωση της έρευνας στα πλαίσια του έργου "Δημιουργία Ιστορικού Λευκώματος της Πόλης του 

Χαϊδαρίου", εντοπίστηκαν και τα τέσσερα (4) σιντριβάνια του Πύργου «Παλατάκι.  

Τα σιντριβάνια δεν πληρούν πλέον το σκοπό,  για τον οποίο αγοράσθηκαν από το Δήμο Αθηναίων κατά το 

παρελθόν, ήτοι η τοποθέτησή τους σε κοινόχρηστους χώρους (πλατείες – πάρκα) του Δήμου Αθηναίων για να 

κοσμούν τον περιβάλλοντα χώρο. 

Η επιστροφή των τεσσάρων (4) σιντριβανιών του Πύργου «Παλατάκι»  στο φυσικό τους χώρο, αποτελεί 

ιδιαίτερης σημασίας ζήτημα για το Δήμο μας, καθώς αποτελούν αναπόσπαστο τμήμα ενός ολοκληρωμένου 

ιστορικού χώρου, μνημείου της σύγχρονης ιστορίας μας, σπουδαίου φυσικού κάλους και αρχιτεκτονικής 

δομής.     

Παρακαλείσθε για τις δικές σας ενέργειες, ήτοι παροχή σύμφωνης γνώμης και λήψη απόφασης για τη 

διεκδίκηση της επιστροφής των τεσσάρων (4) συντριβανιών του Πύργου «Παλατάκι» στο φυσικό τους χώρο, για την 

άρτια και ολοκληρωμένη αποκατάσταση του περιβάλλοντος χώρου του Ιστορικού Πύργου «Παλατάκι», 

 

 
 

Ακολούθως  ο Πρόεδρος κάλεσε τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου να αποφασίσουν σχετικά.  

Το Δημοτικό Συμβούλιο αφού άκουσε τον Πρόεδρο και έλαβε υπόψη την εισήγηση της Δ/ΝΣΗΣ  ΣΤΡΑΤΗΓΙΚΟΥ 
ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΥ, ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗΣ  ΔΙΑΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ & ΔΙΚΤΥΩΝ,   συζήτησε διεξοδικά το θέμα Οι παρατηρήσεις, 

θέσεις και προτάσεις των Δημοτικών Συμβούλων κατά την διάρκεια της συνεδρίασης, καταγράφονται πλήρως στα 

απομαγνητοφωνημένα πρακτικά. 

 
 

Συνεπώς μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης, το Δημοτικό Συμβούλιο. 
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ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ  
 

Συμφωνεί για την διεκδίκηση της επιστροφής  των τεσσάρων (4) σιντριβανιών του Πύργου «Παλατάκι»  στο φυσικό τους 

χώρο, διότι  αποτελεί ιδιαίτερης σημασίας ζήτημα για το Δήμο μας, καθώς αποτελούν αναπόσπαστο τμήμα ενός 
ολοκληρωμένου ιστορικού χώρου, μνημείου της σύγχρονης ιστορίας μας, σπουδαίου φυσικού κάλους και αρχιτεκτονικής 

δομής, σύμφωνα με τα όσα αναφέρονται αναλυτικά  στο εισηγητικό μέρος της παρούσας.    

 

 

 

 Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ    Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ   ΤΑ ΜΕΛΗ 

                  (Υπογραφή)           (Υπογραφή)           (Υπογραφές) 

Ακριβές Αντίγραφο 

Χαϊδάρι  24-04-2019 

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ 

 

 

ΜΙΧΑΛΗΣ ΣΕΛΕΚΟΣ 


